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Protokół Nr XXVIII/09 
 

XXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, która odbyła się w dniu 29.06.2009r. 
w  Świętokrzyskim Urz ędzie Wojewódzkim w Kielcach w godz. od 10.00 do 15.00. 
 
Obradom przewodniczył pan Tadeusz Kowalczyk- przewodniczący Sejmiku oraz pan 
Józef śurek wiceprzewodniczący Sejmiku (od punktu 19 - 32). 
 
Porządek obrad sesji:  
 

1. Otwarcie  XXVIII sesji  Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarzy obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołów XXVI, XXVII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
6. Zgłoszenie interpelacji. 
7. Informacja    Marszałka  Województwa  z  działalności  Zarządu  Województwa 
Świętokrzyskiego  w okresie pomiędzy sesjami. 

8. Informacja  Przewodniczącego   i   Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 
podejmowanych  w okresie pomiędzy sesjami. 

9. Przyjęcie Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  w sprawie sytuacji 
w rolnictwie województwa świętokrzyskiego w 2009r.  

a) wystąpienie Józefa Kwietnia – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska 

b) dyskusja  
c) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Waśniów z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów budowy i wyposaŜenia 
schroniska „Nasze Gospodarstwo” w Nowym Skoszynie. 

a) wystąpienie Marka Gosa – Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVII/452/09 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 18 maja 2009r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację zadania polegającego na budowie 
sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ulicy Kusocińskiego w Kielcach. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji  BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Kielce na realizację projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013 pn. „Budowa drogi gminnej, przecznicy 
Kusocińskiego dla obsługi Oddziału Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego oraz 
Archiwum Państwowego w Kielcach”. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 



2 
 

13. Rozpatrzenie  projektów  uchwał  w  sprawie: 
13.1.zmian  w  uchwale  Sejmiku  Województwa  Świętokrzyskiego   w   sprawie 
uchwalenia budŜetu województwa na 2009 rok. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

13.2. w sprawie utworzenia Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach i objęcia przez Województwo 
udziałów w tej spółce oraz  w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009r. (dwie 
uchwały). 

a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko wspólne Komisji BudŜetu Finansów oraz Komisji Strategii  
    Rozwoju, Promocji  i  Współpracy z Zagranicą 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwał. 

13.3. zmian  w  budŜecie  województwa na 2009r 
a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja głosowanie 
d)  uchwał. 

14. Przyjęcie „Programu Samorządu Województwa Świętokrzyskiego wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieŜy” 

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego – Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli (…). 

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego – Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie  nadania Wojewódzkiej Bibliotece  
Publicznej w Kielcach imienia Witolda Gombrowicza. 

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego – Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo 
Świętokrzyskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
województwa świętokrzyskiego na realizację zadań w ramach  „Świętokrzyskiego 
Programu Wspierania Rozwoju Edukacji na Obszarach Wiejskich”. 

a) wystąpienie Lecha Janiszewskiego – Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
c) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów  
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwały. 
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18. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
18.1.wyraŜenia zgody na odstąpienie od odwołania darowizny zabudowanej 

nieruchomości połoŜonej w Kakoninie, gmina Bieliny, oznaczonej w ewidencji 
gruntów jako działka nr 118/2 o pow. 0,4000 ha, dokonanej przez Województwo 
Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach, 

18.2.wyraŜenia zgody na dokonanie zamiany, pomiędzy Województwem 
Świętokrzyskim a Skarbem Państwa – Nadleśnictwem Kielce, nieruchomości połoŜonych 
w Chęcinach. 

a) wystąpienie Wicemarszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą 
c) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
d) dyskusja  
e) głosowanie uchwał. 

19. Sytuacja na rynku pracy województwa świętokrzyskiego. 
a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach i uchwalenia jednolitego tekstu Statutu. 

a) wystąpienie Marka Gosa – Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

21. Przyjęcie Raportu z realizacji Programu Współpracy Województwa Świętokrzyskiego 
z Organizacjami Pozarządowymi na 2008r. 

a) wystąpienie Marka Gosa – Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

22. Przyjęcie raportu z działań podjętych w 2008r. w ramach Wojewódzkiego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2006-2010. 

a) wystąpienie Marka Gosa – Członka Zarządu Województwa  
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zaliczenia Gminy Pawłów do III okręgu 
podatkowego. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Chmielnik z przeznaczeniem na wsparcie inicjatyw lokalnych Sołectwa Zrecze 
Chałupczańskie. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 
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25. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXII/376/05 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 7 listopada 2005r. w sprawie przyjęcia 
harmonogramu opracowania aktualizacji Regionalnego Programu Restrukturyzacji 
Zakładów Opieki Zdrowotnej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2006 – 2013. 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

26. Rozpatrzenie informacji Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego 
w Kielcach o stanie bezpieczeństwa sanitarnego województwa w 2008r. 

a) wystąpienie ElŜbiety Sochy – Stolarskiej - Państwowego Wojewódzkiego   
    Inspektora    Sanitarnego  w Kielcach   
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Zarządu Województwa do 
przystąpienia do porozumienia ws koordynacji współpracy przedstawicielstw 
województw: lubelskiego, podlaskiego, podkarpackiego, świętokrzyskiego i warmińsko-
mazurskiego w Brukseli pod nazwą Dom Polski Wschodniej w Brukseli. 

a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą  
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr II/36/06 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego (z dnia 15 grudnia 2006 roku w sprawie  wyboru 
przedstawicieli  Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  do składu Rady Społecznej  
Wojewódzkiego  Specjalistycznego Zespołu  Opieki Zdrowotnej  Gruźlicy i  Chorób Płuc 
w Kielcach z siedzibą w Chęcinach ul. Czerwona Góra 10). 

a) wystąpienie Marka Gosa - Członka Zarządu Województwa 
b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwały. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składach komisji Sejmiku Województwa  
      Świętokrzyskiego. 
30. Przyjęcie wyników kontroli przeprowadzonej  przez Komisję  Rewizyjną: 

30.1.w Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze 
30.2. w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach. 

a) wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
b) dyskusja 
c) głosowanie uchwał. 

31.Sprawy róŜne. 
32.Zamknięcie  obrad  XXVIII  sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Przebieg sesji. 
 
Ad 1. 
Przewodniczący obrad otworzył obrady XXVIII sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości zgodnie z załączonymi listami 
obecności (zał. nr: 1, 2, 3, 4). 
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Ad 2. 
Przewodniczący obrad stwierdził, iŜ w sesji uczestniczy 23 radnych, tym samym obrady są 
prawomocne.  
 
Ad 3. 
Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych: Bogusława Moskala i Andrzeja Nowaka 
 
Ad 4. 
Radni otrzymali porządek obrad sesji (załącznik nr 5). 

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie uwag do porządku obrad sesji.  

Wobec braku uwag oznajmił, iŜ Sejmik przyjął proponowany  porządek obrad. 

Ad 5. 
Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokoły z XXVI oraz XXVII sesji Sejmiku były 
wyłoŜone do wglądu w Kancelarii Sejmiku, jak równieŜ przed sesją. Zapytał, czy radni 
zgłaszają jakieś uwagi do  protokołów?  

Wobec braku zastrzeŜeń przewodniczący obrad oznajmił, iŜ ww. protokoły  zostały przyjęte 
przez Sejmik.   

Ad 6 . 
W punkcie „interpelacje i zapytania” 
 radny Wojciech Borzęcki złoŜył interpelację, na piśmie, w sprawie: 
-moŜliwości prawnych udzielania pomocy grupom producenckim przez Samorząd 
Województwa Świętokrzyskiego poprzez uchwalenie specjalnego programu wspierającego 
ich aktywność w zakresie wspólnego organizowania sprzedaŜy hurtowej produktów rolnych 
(załącznik nr 6), 
-braku nadzoru nad jakością sprzedawanych środków ochrony roślin wraz z prośbą 
o interwencję w PIH (załącznik nr 7),  
 
radny Grigor Szaginian w sprawie: 
-umieszczenia na mapach województwa świętokrzyskiego zbiorników wodnych  
w Opatowie, Koprzywnicy, Wiórach, Szymanowicach (załącznik nr 8), 
-naprawy drogi nr 758 na odcinku Koprzywnica- Ciszyca (załącznik nr 9), 
 
radny Józef Grabowski w sprawie: 
-udzielenia pomocy finansowej powiatom, w tym ostrowieckiemu, dotkniętym powodzią 
(załącznik nr 10). 
  
Ad 7. 
Radni otrzymali Informację Marszałka  Województwa  z  działalności  Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego  w okresie pomiędzy sesjami ( załącznik nr 11). 
 
Wobec braku sprzeciwu przewodniczący obrad uznał, iŜ Sejmik przyjął ww. ,, Informację  
Marszałka…”. 
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Ad 8. 
Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku  
o działaniach podejmowanych w okresie pomiędzy sesjami (załącznik nr12). 
 
Wobec braku sprzeciwu przewodniczący obrad uznał, iŜ Sejmik przyjął ww. ,, Informację 
Przewodniczącego…”. 
 
Ad 9. 
Radni otrzymali projekt uchwały dotyczący przyjęcia Stanowiska Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie sytuacji w rolnictwie województwa świętokrzyskiego w 2009r. 
(załącznik nr 13). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi Kwietniowi przewodniczącemu 
Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, który poinformował, 
iŜ uczestniczył, wraz z dyrektorem Januszem Śledzińskim, w spotkaniu- poświęconemu 
tematyce rolniczej- w Instytucie Uprawy NawoŜenia i Gleboznawstwa w Puławach. 
Oznajmił, iŜ bytność w IUNG pomogła w sprecyzowaniu stanowiska. Przypomniał, Ŝe- na 
ostatnim posiedzeniu Sejmiku- skierował prośbę do wszystkich radnych o składanie 
przemyśleń dotyczących dyskutowanego tematu. ZłoŜenie wspomnianych rozwaŜań 
gwarantowało ujęcie ich w stanowisku Sejmiku. 
 
Następnie zakomunikował, iŜ, w dniu dzisiejszym, radna Agnieszka Szlęk przypomniała  
o problemach hodowców koni. W związku z tym, punkt 2. ,,Stanowiska…” (dotyczący 
pszczelarstwa i owczarstwa) otrzyma następujące brzmienie: ,,w pszczelarstwie i owczarstwie 
oraz chowie koni- wprowadzenie systemu wsparcia finansowego hodowli tych zwierząt”. 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, Ŝe istnieje potrzeba zorganizowania konferencji 
poświęconej problemom rolnictwa. Poinformował, iŜ 28 czerwca br. uczestniczył  
w zorganizowanym przez Świętokrzyski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach, 
,,Dniu Otwartych Drzwi”. Na spotkaniu padły propozycje, by ponownie podjąć dyskusję nad 
rolnictwem. Aktualnie pozostaje kwestia ustalenia terminu wspomnianej konferencji. 
Kończąc wystąpienie, przewodniczący Komisji Rolnictwa, wniósł o podjęcie uchwały przez 
Sejmik. 
       
Przewodniczący obrad zaapelował do radnych o ustosunkowanie się do treści 
merytorycznych zawartych w ,,Stanowisku..”.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
radny Józef Grabowski, który zwrócił uwagę na elementy (o których wzmiankował na 
ostatniej sesji), jego zdaniem, pominięte w omawianym dokumencie, a dotyczące 
problematyki rynku owoców miękkich, dokumentów wywozowych warzyw oraz ograniczenia 
importu koncentratów owocowych; 
 
przewodniczący Komisji Rolnictwa Józef Kwiecień- odnosząc się do wypowiedzi 
przedmówcy- przypomniał, iŜ skierował prośbę do radnych dotyczącą terminu i formy 
przekazywania uwag. Analizując uwaŜnie ,,Stanowisko…” moŜna wyselekcjonować, 
wszystkie podjęte przez radnego Józefa Grabowskiego kwestie, aczkolwiek ujęte w sposób 
ogólny. Podkreślił, i Ŝ nie jest rzeczą moŜliwą wymienienie problemów konkretnych 
miejscowości.  
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Przewodniczący obrad podzielił pogląd radnego Józefa Kwietnia. Następnie zaproponował, 
aby zagadnienia, poruszone przez radnego Józefa Grabowskiego, zostały przedyskutowane na 
konferencji poświęconej sprawom rolnictwa. 
 
W odpowiedzi radny Józef Grabowski oznajmił, iŜ naleŜy odnieść się w sposób 
jednoznaczny do problemów hodowców warzyw i owoców. 
 
Ponownie głos zabrał przewodniczący Komisji Rolnictwa Józef Kwiecień, który podkreślił 
charakter ogólny ,,Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego..”. Poinformował, 
Ŝe punkt 1. ,,Stanowiska..” otrzyma następujące brzmienie: ,,spowodowanie ograniczenia 
importu zbóŜ oraz owoców i ich koncentratów, zwłaszcza z krajów spoza UE”. 
 
Przewodniczący   obrad   udzielił   głosu   radnemu   Józefowi   Bąkowi, który stwierdził, 
iŜ - w   przedstawionym   ,,Stanowisku…” -   nie  został  uwzględniony problem dotyczący 
konieczności wprowadzenia minimalnych cen za produkty rolne. 
 
Odnosząc się do wypowiedzi radnych przewodniczący obrad zaznaczył, Ŝe Sejmik 
Województwa Świętokrzyskiego jako pierwszy podjął temat sytuacji w rolnictwie. PoniewaŜ 
jest to działanie nowatorskie, nie było moŜliwe poruszenie wszystkich kwestii. Rzeczą istotną 
jest fakt zwrócenia uwagi na waŜną gałąź gospodarki, jaką jest rolnictwo.    

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący 
przyjęcia Stanowiska Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie sytuacji  
w rolnictwie województwa świętokrzyskiego w 2009r. Zapytał,  kto z radnych  jest za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/455/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”-  i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 10.  
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Waśniów z przeznaczeniem  na sfinansowanie kosztów budowy i wyposaŜenia schroniska 
,,Nasze Gospodarstwo” w Nowym Skoszynie (załącznik nr 15).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który w formie autopoprawki zaproponował, w tytule 
projektu uchwały, zmianę następującej treści: ,,..w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Gminy Waśniów z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gminy z zakresu pomocy 
społecznej”. Następnie omówił ww. projekt oraz wniósł o przyjęcie przez Sejmik. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny radny Marek 
Bogusławski poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu (Opinia Nr 73/09 
stanowi załącznik nr 16). 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
radny Józef Grabowski, który podkreślił znajomość problemów budowanego ośrodka.  
Poinformował, iŜ do końca maja br. Państwowa Inspekcja Sanitarna, warunkowo, udzieliła 
zgody na uŜytkowanie stołówki. Aktualnie udało się wyjednać jeszcze jeden termin, jednak 
stare obiekty nie nadają się do dalszego uŜytkowania.  Oznajmił ponadto, Ŝe obserwowana 
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jest presja ze strony ludzi starych, którzy nie mają rodzin, są w trudnej sytuacji. Według 
opinii ks. Mikosa około 90 osób czeka na otwarcie ośrodka. Bez dodatkowych środków nie 
będzie moŜliwe uruchomienie tego obiektu. Reasumując, radny zwrócił się z prośbą 
o pozytywne rozpatrzenie projektu uchwały;      
 
członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Lech Janiszewski, który stwierdził, 
iŜ budowa ośrodka w Skoszynie jest wspaniałą inicjatywą społeczną, unikalną w skali kraju. 
Do ostatecznego ukończenia przedsięwzięcia niezbędna jest pomoc finansowa. Zaapelował  
o wsparcie tego projektu.  

Przewodniczący obrad podzielił pogląd przedmówcy dotyczący tej- godnej naśladowania- 
inicjatywy. Zaapelował, by samorządy, powiatu i gminy, równieŜ wsparły to przedsięwzięcie. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Gminy Waśniów z przeznaczeniem  na sfinansowanie kosztów budowy i wyposaŜenia 
schroniska ,,Nasze Gospodarstwo” w Nowym Skoszynie. Zapytał,  kto z radnych  jest za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/456/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad 11.,12. 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie: 
-uchylenia uchwały Nr XXVII/452/09 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 
18 maja 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację 
zadania polegającego na budowie sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ulicy 
Kusocińskiego w Kielcach (załącznik nr 18) 
-udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację projektu w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013 pn. 
,,Budowa drogi gminnej, przecznicy Kusocińskiego dla obsługi Oddziału Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego oraz Archiwum Państwowego w Kielcach” (załącznik nr 19). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Markowi Gosowi- członkowi Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekty oraz wniósł o podjęcie 
uchwał przez Sejmik. 
  
Następnie przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Wojciechowi Borzęckiemu- 
przewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały, w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVII/452/09 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego, przez Komisję BudŜetu i Finansów (Opinia nr 254 /09 
stanowi załącznik nr 20 ). 
 
W dalszej kolejności radny Marek Bogusławski przewodniczący Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację projektu  
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013 
pn. ,,Budowa drogi gminnej, przecznicy Kusocińskiego dla obsługi Oddziału Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego oraz Archiwum Państwowego w Kielcach” (Opinia Nr 72/09 stanowi 
załącznik nr 21 ). 
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Pozytywna opinia (Nr 258/09) Komisji BudŜetu i Finansów, odnosząca się do ww. projektu, 
stanowi załącznik nr 22. 
 
Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XXVII/452/09 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 18 maja 2009r.  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację zadania 
polegającego na budowie sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w ulicy Kusocińskiego 
w Kielcach. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/457/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kielce na realizację projektu w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013 pn. 
,,Budowa drogi gminnej, przecznicy Kusocińskiego dla obsługi Oddziału Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego oraz Archiwum Państwowego w Kielcach”. Zapytał,  kto z radnych  jest 
za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/458/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad 13. 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie: 

13.1.zmian  w  uchwale  Sejmiku  Województwa  Świętokrzyskiego   w   sprawie uchwalenia 
budŜetu województwa na 2009 r. (załącznik nr 25) ; 

13.2.utworzenia Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach i objęcia przez Województwo udziałów w tej 
spółce (załącznik nr 26) oraz  zmian w budŜecie województwa na 2009r. (załącznik nr 26a) 
wraz z informacją pn. ,,Zalecenia dotyczące udzielania wsparcia funduszom poŜyczkowym  
i doręczeniowym w ramach Regionalnych Programów Operacyjnych” (załącznik nr 26 b) ; 

13.3.zmian w budŜecie województwa na 2009r. (załączniki nr: 27, 28, 29, 30, 31, 32). 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Marszałkowi Województwa Świętokrzyskiego 
Adamowi Jarubasowi, który przedstawił projekty uchwał w następującej kolejności:  
 
Ad 13.1 w sprawie zmian  w  uchwale  Sejmiku  Województwa  Świętokrzyskiego    
w   sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2009 r.  
 
Ad 13.3 w sprawie zmian  w  budŜecie  województwa na 2009r. polegających na:  
 

1) zwiększeniu planu wydatków budŜetu województwa na 2009 rok o łączną kwotę 
2.300.343,28 zł., z przeznaczeniem na: realizację Świętokrzyskiego Programu 
Wspierania Rozwoju Edukacji  na Obszarach Wiejskich, zwrot odsetek od dotacji 
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pobranej w nadmiernej wysokości na realizację Działania 2.6 Regionalne Strategie 
Innowacji i transfer wiedzy  ZPORR oraz Działania 7.2 Przeciwdziałanie wykluczeniu 
i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej POKL, pomoc finansową dla Gminy 
Waśniów na sfinansowanie kosztów budowy i wyposaŜenia schroniska „Nasze 
Gospodarstwo” w Nowym Skoszynie i pokrycie zwiększonej kwoty wydatków  
z przychodów pochodzących z nadwyŜki budŜetu z lat ubiegłych.   
 

2) zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale 801 – Oświata 
i wychowanie o kwotę 61.788,97 zł., pochodzącą z  Fundacji Rozwoju Systemu 
Edukacji-Narodowej Agencji Programu „Uczenie się przez całe Ŝycie” 
z przeznaczeniem na realizację projektu „Leonardo da Vinci” działanie „Praktyka 
zawodowa w Wielkiej Brytanii drogą do europejskiego rynku pracy”, którego 
bezpośrednim beneficjentem jest Policealna Szkoła Medyczna w Morawicy. 
 

3) zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale 921 – Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego o kwotę 18.032,79 zł., z przeznaczeniem na zwrot 
niewykorzystanej dotacji celowej  na programy z zakresu kultury objęte mecenatem 
państwa przyznanej dla teatru im. S. śeromskiego na realizację zadania pn. 
„Upowszechnianie i promocja twórczości artystycznej. Kompleksowa dokumentacja 
techniczna wymiany sieci elektrycznych w zabytkowym obiekcie Teatru im.  
S. śeromskiego w Kielcach”. 
 

4) zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale 150 – Przetwórstwo 
przemysłowe o kwotę 6.800,00 zł., z przeznaczeniem na zwrot do budŜetu Wojewody 
odsetek  od wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem przez beneficjenta dotacji 
celowych  i środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej (Działanie 3.4  
w ramach Priorytetu III Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego). 
 

5) zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w działach 150 – Przetwórstwo 
przemysłowe, Dział 750 – Administracja publiczna, Dział 853 – Pozostałe zadania  
w zakresie polityki społecznej o łączną kwotę 6.034,81 zł., z przeznaczeniem na zwrot 
niewykorzystanych przez beneficjenta dotacji rozwojowych wraz z odsetkami 
przekazanych na realizację Działań w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013. 
 

6) zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale  900 – Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska o kwotę 2.200,00 zł., stanowiącą dotację otrzymaną 
z funduszy celowych na realizację zadań bieŜących jednostek sektora finansów 
publicznych, z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: Wojewódzki konkurs 
plastyczny –„Las w Ŝyciu człowieka”. 

 
Po omówieniu ww. projektów Marszałek Województwa Świętokrzyskiego wniósł o ich 
podjęcie przez Sejmik.  
 
Przewodniczący obrad  udzielił głosu radnemu Wojciechowi Borzęckiemu- 
przewodniczącemu Komisji BudŜetu i Finansów, który poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję BudŜetu i Finansów (Opinie o Nr.: 
244/09, 245/09, 246/09, 247/09, 248/09, 249/09, 250/09 stanowią załączniki  
o nr.: 33, 34, 35, 36, 37, 38, 39). 
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Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad przystąpił do przegłosowania projektów uchwał. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian w uchwale Sejmiku  
Województwa Świętokrzyskiego w sprawie uchwalenia budŜetu województwa na 2009r., kto 
jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/459/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budŜecie na 2009r. 
polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale 801 – Oświata 
i wychowanie o kwotę 61.788,97 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/460/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu dochodów  
i wydatków budŜetu w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego o kwotę 
18.032,79 zł,  kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/461/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu dochodów  
i wydatków budŜetu w dziale 150 – Przetwórstwo przemysłowe o kwotę 6.800,00 zł, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/462/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu dochodów  
i wydatków budŜetu w działach 150 – Przetwórstwo przemysłowe, Dział 750 – Administracja 
publiczna, Dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o łączną kwotę 
6.034,81 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/463/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie tj. 23 
głosami ,,za” i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu dochodów  
i wydatków budŜetu w dziale  900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę 
2.200,00 zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/464/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu wydatków 
budŜetu województwa na 2009 rok o łączną kwotę 2.300.343,28 zł, kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXVIII/465/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Następnie przewodniczący obrad zarządził 15 minutową przerwę, w trakcie której odbyły 
się posiedzenia Komisji Strategii, Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą oraz BudŜetu 
i Finansów. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

Ad 13.2. 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Marszałkowi Województwa Świętokrzyskiego -
Adamowi Jarubasowi, który przedstawił projekty uchwał: 
- w sprawie utworzenia Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach i objęcia przez Województwo udziałów w tej 
spółce,  
-w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009r. polegających na zwiększeniu planu 
wydatków o kwotę 5.000.000,00 zł. 
Zawnioskował o podjęcie uchwał przez Sejmik.    

W dalszej kolejności przewodniczący obrad udzielił głosu przewodniczącemu Komisji 
BudŜetu i Finansów Wojciechowi Borzęckiemu, który poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu ww. projektów przez Komisję BudŜetu i Finansów oraz Komisję Strategii, 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą (Opinie Nr 259/09 i 260/09 stanowią załączniki 
nr 47, 48). 

Głosów w dyskusji nie było. 

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Świętokrzyskiego Funduszu Poręczeniowego spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Kielcach i objęcia przez Województwo udziałów w tej 
spółce. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/466/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Zapytał kto z radnych  jest za podjęciem uchwały dotyczącej zwiększenia planu wydatków 
budŜetu województwa na 2009 rok o kwotę 5.000.000,00zł, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/467/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Ad 14. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieŜy”(załącznik nr 51). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Lechowi Janiszewskiemu- członkowi Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść. 
Poinformował, iŜ komisja konkursowa, na podstawie doświadczeń, zaproponowała kilka 
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udogodnień. Te propozycje to: precyzyjnie zdefiniowana lista podmiotów uprawnionych do 
składania wniosków, dopuszczenie moŜliwości przyznawania- oprócz nagród- wyróŜnień, 
moŜliwość wyróŜniania osiągnięć zespołowych, dostosowanie zakresu punktacji do 
ogólnopolskich olimpiad (do pięciu punktów), koniczność precyzyjnego opisania, przez 
wnioskodawcę, dokonań kandydata oraz krótkiego uzasadnienia kontekstu konkursu. Na 
zakończenie wystąpienia zwrócił się z prośbą o pozytywne rozpatrzenie ww. projektu 
uchwały przez Sejmik. 
   
Radny Józef śurek- przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 55/09 stanowi 
załącznik nr 52 ).  
 
Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu Samorządu Województwa Świętokrzyskiego wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieŜy”. Zapytał, kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/468/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 22 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Ad 15. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie: 
-określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest róŜny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego,  
-zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych oraz opiekuńczych oraz zasad przyznawania zwolnień od 
obowiązku realizacji w/w zajęć prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub wychowankami, 
-tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w 
art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej, 
nauczycieli kolegiów pracowników słuŜb społecznych, nauczycieli realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o róŜnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin, bibliotekarzy bibliotek pedagogicznych oraz zasad zaliczania do wymiaru 
godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej, 
-przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć moŜna 
obniŜyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz warunków i trybu tego obniŜenia 
(załącznik nr 54). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Lechowi Janiszewskiemu- członkowi Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik.  
 
W dalszej kolejności głos zabrał radny Józef śurek- przewodniczący Komisji Edukacji 
Kultury i Sportu , który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez 
Komisję (Opinia Nr 56/09 stanowi załącznik nr 55 ). 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli (…). Zapytał,  
kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/469/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.21 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Ad 16. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie  nadania Wojewódzkiej Bibliotece  Publicznej 
w Kielcach imienia Witolda Gombrowicza (załącznik nr 57). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Lechowi Janiszewskiemu- członkowi Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść, 
a następnie wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik.  
  
Radny Józef śurek - przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu- poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisję (Opinia Nr 57/09 stanowi 
załącznik nr 58). Następnie wyraził zadowolenie z wyboru Witolda Gombrowicza na patrona 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Kielcach. 
  
Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 
Wojewódzkiej Bibliotece  Publicznej w Kielcach imienia Witolda Gombrowicza. Zapytał,  
kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/470/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.21 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu dyrektorowi Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej  
w Kielcach panu Andrzejowi Dąbrowskiemu, który wyraził słowa podziękowania za 
podjęcie uchwały. Poinformował, iŜ wybór Witolda Gombrowicza na patrona Wojewódzkiej 
Biblioteki Publicznej był wspólny wszystkich pracowników. Następnie w kilku słowach 
przybliŜył sylwetkę patrona. Przypomniał, Ŝe pisarz był naszym krajanem. Urodził się 
w Małoszycach. Na ziemi opatowsko-sandomierskiej spędził dzieciństwo. W 1911r. rodzina 
Gombrowiczów przeniosła się do Warszawy. DuŜą część Ŝycia pisarz przebywał na emigracji. 
PoniewaŜ w bieŜącym roku mija 40 lat od jego śmierci, nadarza się okazja do uczczenia 
pamięci o tym niezwykłym pisarzu. Dyrektor Andrzej Dąbrowski przypomniał równieŜ  
o setnej rocznicy  utworzenia pierwszej Biblioteki Publicznej (rzecz miała miejsce w 1909r.  
w kamienicy przy ul. Wesołej 32) przez grupę inteligencji  kieleckiej. Z inicjatywy 
stowarzyszenia powstały równieŜ biblioteki w innych miastach obecnego regionu 
świętokrzyskiego. Prawdopodobny termin, uroczystego nadania imienia Wojewódzkiej 
Bibliotece Publicznej w Kielcach, zostanie przeniesiony na październik br. (w związku 
z planowaną obecnością w kraju wdowy po pisarzu). Oznajmił ponadto, Ŝe 10 października 
br. we Wsoli, w pałacyku naleŜącym niegdyś do  Jerzego Gombrowicza (brata pisarza), 
odbędzie się uroczyste otwarcie Muzeum Witolda Gombrowicza. Jest to wspólne 
przedsięwzięcie samorządu województwa mazowieckiego oraz Muzeum Literatury 
w Warszawie. Dyrektor Andrzej Dąbrowski poinformował, iŜ poczyniono starania,  by Rita 
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Gombrowicz była obecna na obu uroczystościach. Kończąc, ponownie wyraził słowa 
wdzięczności za podjęcie uchwały.          
 
Przewodniczący obrad podziękował dyrektorowi Andrzejowi Dąbrowskiemu 
za przedstawienie kilku faktów z biografii pisarza. Wyraził zadowolenie z funkcjonowania, 
reprezentowanej przez niego, jednostki, która moŜe być wzorem dla innych placówek 
oświatowo- kulturalnych z terenu województwa świętokrzyskiego. 
 
Ad 17. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Świętokrzyskie 
pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego województwa świętokrzyskiego na 
realizację zadań w ramach  „Świętokrzyskiego Programu Wspierania Rozwoju Edukacji na 
Obszarach Wiejskich” (załącznik nr 60 ). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Lechowi Janiszewskiemu- członkowi Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, który- w trybie autopoprawki- zaproponował w załączniku 
do uchwały: 
-w pozycji 39 (w nazwie bezpośredniego beneficjenta pomocy finansowej) zmianę 
następującej treści: Szkoła Podstawowa im. AK w Łącznej; 
 
-w pozycji 73 (w nazwie jednostki samorządu terytorialnego) zmianę następującej treści: 
Powiat Kielecki; 
 
-w pozycji 93 (w nazwie jednostki samorządu terytorialnego) zmianę następującej treści: 
Powiat Buski; 
 
-w pozycji 106 (w nazwie bezpośredniego beneficjenta pomocy finansowej) zmianę 
następującej treści: Publiczna Szkoła Podstawowa im. Płk Jana Pokrzywy w CzyŜowie 
Szlacheckim. 
 
W dalszej części wystąpienia przedstawił ww. projekt, omówił jego treść oraz wniósł  
o podjęcie przez Sejmik.  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi śurkowi- przewodniczącemu 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, który poinformował o  pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu (Opinia Nr 58/09 stanowi załącznik nr 61). 
 
Nadmienił, iŜ zainteresowanie gmin i szkół ,,Świętokrzyskim Programem…” potwierdza, 
Ŝe był bardzo potrzebny. Do oceny merytorycznej zakwalifikowano 285 wniosków. Komisja 
postanowiła, ze względów formalnych, odrzucić 11 wniosków. Podkreślił, Ŝe Ŝadna gmina, 
reprezentująca poszczególne szkoły, nie została pominięta. Tylko dwie gminy,  
z niewiadomych przyczyn, nie złoŜyły wniosków. Zgodnie z zapowiedzią Marszałka 
Województwa Świętokrzyskiego w lipcu br. zostaną podpisane umowy z beneficjentami na 
dofinansowanie.   
 
W dalszej kolejności radny Bogusław Moskal- zastępca przewodniczącego Komisji 
BudŜetu i Finansów- przekazał informację o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 
(Opinia Nr 256/09 stanowi załącznik nr 62). 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
radny Józef Bąk, który zwrócił uwagę na trudną sytuację w rodzinach wielodzietnych 
(wiąŜącą się z kłopotami finansowymi). Skutkiem owej sytuacji jest brak moŜliwości 
kształcenia dzieci. Zaproponował, by samorządy zajęły się wykształceniem (od szkoły 
średniej do studiów włącznie) przynajmniej jednego dziecka z rodziny wielodzietnej.  
   
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia przez 
Województwo Świętokrzyskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
województwa świętokrzyskiego na realizację zadań w ramach  „Świętokrzyskiego Programu 
Wspierania Rozwoju Edukacji na Obszarach Wiejskich”. Zapytał,  kto z radnych  jest 
za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXVIII/471/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.20 
glosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Ad 18.  
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie: 
18.1 wyraŜenia zgody na odstąpienie od odwołania darowizny zabudowanej nieruchomości 
połoŜonej w Kakoninie, gmina Bieliny, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 
118/2 o pow. 0,4000 ha, dokonanej przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum 
Wsi Kieleckiej w Kielcach (załącznik nr 64); 
18.2. wyraŜenia zgody na dokonanie zamiany, pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a 
Skarbem Państwa – Nadleśnictwem Kielce, nieruchomości połoŜonych w Chęcinach 
(załącznik nr 65). 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Zdzisławowi Wrzałce Wicemarszałkowi 
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekty, omówił ich treść,  
a następnie wniósł o podjęcie uchwał przez Sejmik. 
 
Głos zabrał radny Jarosław Przygodzki przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, 
Promocji i Współpracy z Zagranicą, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
wspomnianych projektów (Opinie Nr 60 /09, 61/09 stanowią załączniki nr 66,67). 
 
Następnie głos zabrał radny Bogusław Moskal zastępca przewodniczącego Komisji 
BudŜetu i Finansów, który przekazał informację o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedstawionych projektów uchwał (Opinie Nr: 252/09, 253/09 stanowią załączniki nr: 68, 
69). 
 
Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na odstąpienie od odwołania darowizny zabudowanej nieruchomości połoŜonej w Kakoninie, 
gmina Bieliny, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 118/2 o pow. 0,4000 ha, 
dokonanej przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach. 
Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/472/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.21 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na dokonanie zamiany, pomiędzy Województwem Świętokrzyskim a Skarbem Państwa – 
Nadleśnictwem Kielce, nieruchomości połoŜonych w Chęcinach. Zapytał,  kto z radnych  jest 
za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/473/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.21 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
W dalszej części przewodnictwo obrad objął wiceprzewodniczący Józef śurek. 
 
Ad 19. 
Radni otrzymali: 
- projekt uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa świętokrzyskiego 
(załącznik nr 72),  
-,,Informację o sytuacji na rynku pracy w 2009 roku” (załącznik nr 72a),  
-,,Informację o realizacji Uchwały Nr XVI/284/08 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 30 czerwca 2008 roku w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa 
świętokrzyskiego i zadań w zakresie polityki rynku pracy” (załącznik nr 72b)  
-,,Analizę i ocenę sytuacji na rynku pracy w województwie świętokrzyskim w 2008 roku” 
(załącznik nr 72c). 
  
Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który omówił sytuację na rynku pracy województwa 
świętokrzyskiego w 2009r., przedstawił projekt uchwały w tej sprawie, a następnie wniósł 
o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 
Radny Jarosław Przygodzki przewodniczący Komisji  Strategii Rozwoju, Promocji  
i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu wspomnianego 
projektu (Opinia Nr 62 /09 stanowi załącznik nr 73 ). 
Wyraził słowa podziękowania dyrektorowi Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach za 
bardzo dobre wyniki osiągane przez jednostkę. 
  
W dyskusji głos zabrali: 
 
radny Józef Bąk, który nie zgodził się z twierdzeniem jakoby bezrobocie uległo 
zmniejszeniu. Na poparcie słów podał przykład: ludność wiejska coraz częściej rezygnuje  
z rejestrowania się w urzędach pracy, gdyŜ kaŜdorazowy dojazd do nich generuje koszty. 
Niestety częsta bytność w urzędach nie daje gwarancji otrzymania pracy. Następnie skierował   
pytanie, do pana Marka Gosa, dotyczące liczby szkół technicznych, które powstaną 
ze środków przeznaczonych na zmianę kwalifikacji zawodowych. Zdaniem radnego zbyt duŜa 
jest liczba politologów i abiturientów szkół ogólnokształcących. MłodzieŜ otrzymująca 
powyŜsze wykształcenie, według radnego, ,,nie zna się na pracy”. WaŜne jest, by powstawały 
szkoły zawodowe i techniczne. Finansowanie szkół ogólnokształcących, w opinii radnego, 
jest marnotrawieniem środków publicznych. Ponadto zwrócił się z pytaniem, do Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego, o liczbę nowoczesnych zakładów, które powstaną  
w perspektywie 5 lat, produkujących np. obrabiarki czy podzespoły do ciągników. Radny 
wyraził ubolewanie z powodu braku polskiej marki ciągnika, kombajnu. Zbyt wysokie ceny 
powodują niemoŜność zakupu wspomnianych maszyn przez rolnika (jest to obecnie koszt 
rzędu 400 000 zł). Radny opowiada się za powstawaniem polskich zakładów przemysłowych, 
które stworzą nowe miejsca pracy;          
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radny Mieczysław Gębski, który zwrócił uwagę na konieczność zmiany tendencji formy 
aktywizacji zawodowej. Niestety po okresie szkolenia, czy staŜu osoby wyszkolone zasilają 
szeregi  bezrobotnych. Według radnego naleŜy połoŜyć nacisk na formy wspierające 
zakładanie działalności gospodarczej  (w tym refundację kosztów zatrudnienia dla firm 
zatrudniających bezrobotnych). Szkolenia są potrzebne, ale naleŜy zwrócić uwagę czy nie 
odbywają się one w zawodach, na które nie ma  zapotrzebowania. Z obserwacji, dotyczących 
szkoleń, wynika, iŜ często zmienia się jedynie kolejność osób prowadzących wykłady (np.  
w jednym miesiącu dany wykładowca  prowadzi wykład jako pierwszy, a w następnym jako 
dziesiąty). Radny skierował prośbę do dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy, by- w miarę 
moŜliwości- promował aktywizację zawodową (przez samozatrudnienie i refundację kosztów 
zatrudnienia). 

Za zgodą przewodniczącego obrad głos zabrał członek Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego pan Marek Gos, który, odnosząc się do wypowiedzi radnego Józefa Bąka, 
podkreślił, i Ŝ działalność Urzędu Pracy ograniczona jest przepisami prawa. Nie moŜna 
podejmować samowolnie (nawet najcenniejszych) inicjatyw związanych z kreowaniem 
gospodarki, z budową nowych przedsięwzięć. Ustawa jasno precyzuje cele, na jakie moŜna 
przeznaczyć środki. 

W dalszej kolejności odniósł się do tematu szkolnictwa zawodowego. Oznajmił, iŜ kwestia ta 
nie leŜy w kompetencji Sejmiku. Organami prowadzącymi szkoły zawodowe są samorządy 
powiatowe i miasta na prawach powiatu. Wspomniane jednostki kreują wizję szkół 
zawodowych (tj. ich rodzaj, zakres działalności, bazę dydaktyczną, warsztatową itd.). 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego przyznał, Ŝe obecną sytuację spowodowały 
duŜe zaniedbania w okresie transformacji (nadmierna promocja szkolnictwa 
ogólnokształcącego, a marginalizacja zawodowego). Obecnie dzięki prywatnym podmiotom 
(takim jak np. Zakład Aktywności Zawodowej, który jest głównym partnerem WUP) sytuacja 
ulega poprawie. Większość absolwentów kierunków zawodowych (lub kursów kończących 
się uzyskaniem specjalności, czy tytułów zawodowych) otrzymuje wykształcenie dzięki 
Zakładowi Doskonalenia Zawodowego. Kolejnym przykładem, szkoły zapewniającej 
wykształcenie zawodowe, jest Prywatna Zasadnicza Szkoła Zawodowa Awans, posiadająca 
bogatą ofertę. Zatem, zdaniem pana Marka Gosa, nie ma obecnie Ŝadnego problemu  
z nieodpłatnym zdobyciem zawodu. Wspomniane firmy składają wnioski do WUP,  
a następnie otrzymują środki na uruchamianie nowych kierunków kształcenia. Poinformował, 
iŜ 18 tys. osób, czynnych zawodowo, skorzystało ze szkoleń (podobna liczba osób w 2008r. 
skorzystała z Funduszu Pracy). Za politykę szkolnictwa zawodowego, w poszczególnych 
powiatach, odpowiada starosta i Powiatowa Rada Zatrudnienia. W ramach puli środków  
z Funduszu Pracy, przyznawanych przez Sejmik, dzieli się je na konkretne działania. Dzieje 
się tak, Ŝe wspomniane gremia dokonują korekt. Poinformował ponadto, iŜ badana jest 
efektywność staŜy (waŜne jest, by wahała się w granicach 60%-80%). StaŜe umoŜliwiają 
młodym ludziom podjęcie pracy. Po obserwacji staŜysty pracodawca łatwiej podejmuje 
pozytywną decyzję, co do jego zatrudnienia. W br. roku do Wojewódzkiego Urzędu Pracy 
wpłynęło 18 tys. ofert pracy. Pan Marek Gos stwierdził, iŜ praca jest dobrem dostępnym, 
warunkiem jest jedynie chęć jej podjęcia. Wszystkie szkolenia prowadzone są pod potrzeby 
rynku. Zatem nie moŜna mówić o ich nieefektywności. Jest pełna synchronizacja pomiędzy 
ofertami szkoleń a potrzebami rynku. Przeprowadzane badania dostarczają wiedzy dotyczącej 
zapotrzebowania na poszczególne zawody. Mechanizm działania jest następujący: 
pracodawca składa ofertę na pracowników wyszkolonych w danym zawodzie, WUP szkoli 
pod potrzeby, z kolei pracodawca zobowiązuje się przyjąć do pracy tych pracowników. 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego oznajmił, iŜ na szkolenia przeznaczone są 
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duŜe środki, za które niestety nie moŜna wybudować fabryki, szkoły itp. Stwierdził, iŜ są to 
instrumenty (mowa o szkoleniach) o duŜym znaczeniu na rynku. Podkreślił, Ŝe ktoś kto chce 
zdobywać wiedzę, umiejętności, kwalifikacje i doświadczenie moŜe to czynić ze środków 
publicznych. W kaŜdym działaniu musi być określona efektywność, dlatego prowadzone są 
pod ścisłą kontrolą. W przeciwnym razie nie przyznane byłyby granty.  

Następnie głos zabrał przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego Tadeusz 
Kowalczyk, który -kontynuując temat- stwierdził, iŜ z uwagi na wieloletnią pracę  
w szkolnictwie zawodowym doskonale zna jego problemy. Podkreślił, Ŝe szkoły wyŜsze 
techniczne, by zachęcić adeptów, przyznają miesięczne stypendia w wysokości 1000zł. 
Niestety nie ma równości szans na rynku szkolnictwa. Na poparcie powyŜszego stwierdzenia 
podał przykład: starosta jako organ załoŜycielski, dla szkół ponadgimnazjalnych, daje- 
dyrektorowi szkoły-  warunek dotyczący określonej liczby uczniów w szkole. Spełnienie 
owego warunku determinuje uzyskanie zgody na uruchomienie klasy. Podmiot prywatny zaś, 
nie jest zobligowany do spełnienia licznych wymogów. MoŜe otworzyć kierunek, nawet jeśli  
ma 2 lub 3 osoby chętne. Szkoły publiczne, by uruchomić jakiś kierunek, muszą spełnić 
szereg warunków począwszy od: wyposaŜenia pracowni, zatrudnienia wykwalifikowanych 
nauczycieli z uprawnieniami, a skończywszy na zapewnieniu bazy dydaktycznej, 
materiałowej. PoniewaŜ podmioty prywatne, bez większego trudu, uzyskują zezwolenia na 
załoŜenie szkoły, naleŜy, zdaniem przewodniczącego Tadeusza Kowalczyka, zastanowić się 
nad ich poziomem. Ponadto przypomniał, iŜ swego czasu promowano szkolnictwo 
ogólnokształcące hasłem: ,,najlepszym na wszystko panaceum jest liceum”. Licea są 
najtańszymi szkołami, gdyŜ nie wymagają zapewnienia np. warsztatów szkolnych. Niestety 
szkolnictwo zawodowe, jako to droŜsze,  poddane zostało regułom wolnego rynku. Podkreślił, 
iŜ to właśnie szkolnictwo zawodowe kształciło ludzi, na których opierał się krajowy przemysł 
i gospodarka. Zaapelował do zebranych, by- w miarę moŜliwości- mieli na uwadze problemy 
wspomnianego szkolnictwa. 

Przewodniczący obrad Józef śurek zauwaŜył, Ŝe temat rynku pracy i szkolnictwa 
zawodowego to skomplikowane kwestie. Są to problemy wymagające głębszej analizy. 
Wnioski i działania nie zawsze mogą być realizowane na szczeblu samorządowym.  
Z problemem szkolnictwa zawodowego boryka się rynek europejski, a nawet światowy. Fakt, 
iŜ rząd funduje stypendia studentom szkół wyŜszych technicznych, świadczy o próbach 
promocji szkolnictwa zawodowego. Niestety rola Sejmiku jest ograniczona.  

Wobec braku dalszych wypowiedzi, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy województwa świętokrzyskiego. Zapytał,  kto 
z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/474/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik większością głosów 
-tj. 21 głosami ,,za”-, przy 1 głosie ,,wstrzymującym” i stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
Ad 20. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy w Kielcach i uchwalenia jednolitego tekstu Statutu (załącznik nr 75). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść, a 
następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
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Radny Jarosław Przygodzki przewodniczący Komisji  Strategii Rozwoju, Promocji 
i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu wspomnianego 
projektu (Opinia Nr 63/09 stanowi załącznik nr 76). 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
radny Józef Grabowski, który zwrócił uwagę na powtórzenia w §3: 
- w pkt 2  wyraŜenia ,,na rzecz”,  
- w pkt 5  litery ,,o”.  
Oznajmił, iŜ powyŜsze kwestie konsultował z dyrektorem Wojewódzkiego Urzędu Pracy, 
który poinformował go, Ŝe ww. tekst został literalnie przepisany z projektu ustawy. Mimo to, 
radny podzielił się wątpliwościami dotyczącymi  pozostawienia tekstu w tym kształcie.     
 
Przewodniczący obrad zwrócił się z prośbą do radnego Józefa Grabowskiego  
o przestawienie propozycji zmian.  
 
Za zgodą przewodniczącego obrad głos zabrał radny Józef Grabowski, który stwierdził, iŜ  
wspomniane, przez niego, usterki winny być skorygowane.  
 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marek Gos oznajmił, Ŝe przytoczone 
literalnie zapisy z ustawy nie powinny być zmieniane.  
 
W dalszej kolejności głos zabrał radny Andrzej Błajszczak, który zaproponował, by 
wprowadzić poprawkę o treści: ,,…w punktach …nadaje się nowe brzmienie…”. 
Zabieg ten, zdaniem radnego, nie zmieni merytorycznie treści, poprawi natomiast jej jakość.  
 
Przewodniczący obrad wysunął propozycję, by pomysłodawca zmian, w porozumieniu  
z dyrektorem Wojewódzkiego Urzędu Pracy, przedłoŜył treść korekty.  
  
Radny Józef Grabowski zaproponował następujące brzmienie dyskutowanego projektu 
uchwały: 
-§3 pkt 2: ,,….na rzecz zatrudnienia, z zakresu promocji zatrudnienia…” 
-§3 pkt 5: ,,….o których mowa w przepisach o Narodowym Planie Rozwoju albo zasadach 
prowadzenia polityki rozwoju”.  
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie ww. propozycje zmian. Wobec braku 
sprzeciwu oznajmił, iŜ Sejmik przyjął, zaproponowaną, przez radnego Józefa Grabowskiego, 
korektę. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w Statucie Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach i uchwalenia jednolitego tekstu Statutu. 
Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 
 
Uchwała Nr XXVIII/475/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 23 
glosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 
 
Ad 21. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Programu 
Współpracy Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2008r. 
(załącznik nr 78). 
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Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
  
Radny Marek Bogusławski- przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  
i Spraw Rodziny-  poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu (Opinia Nr 
66/09 stanowi załącznik nr 79). 
 
Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad zaproponował wprowadzenie  poprawek technicznych  w tytule 
uchwały polegających na dopisaniu brakujących wyrazów ,,Samorządu Województwa” oraz 
uŜycie sformułowania  ,,za 2008r.” i konsekwentne powtórzenie tej poprawki  w  §1 uchwały. 
Poddał pod głosowanie, zaproponowane przez siebie, poprawki. Wobec braku sprzeciwu 
oznajmił, iŜ zostały przyjęte przez Sejmik. 
 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji 
Programu Współpracy Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 
2008r. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/476/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie -tj. 23 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

Ad 22. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z działań podjętych w 2008r.  
w ramach Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2006-2010 
(załącznik nr 81). 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
 
W dalszej kolejności głos zabrał radny Marek Bogusławski przewodniczący Komisji 
Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, który poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu ww. projektu  (Opinia Nr 67/09 stanowi załącznik nr 82). 
 
Za zgodą przewodniczącego obrad głos zabrał Komendant Wojewódzki Świętokrzyskiej 
Policji Mirosław Schossler, który poinformował, iŜ zwalczanie patologii, jaką jest 
przestępczość narkotykowa, to jeden z pięciu priorytetów policji. W ostatnim czasie zostało 
zmienione podejście do problemów narkomanii. W 2008r. rozpoczęto tworzenie struktur 
policyjnych do zwalczania tych zjawisk. W Komendzie Miejskiej Policji w Kielcach został 
utworzony dwunastoosobowy wydział zajmujący się wyłącznie przestępczością narkotykową. 
W kaŜdy powiecie, w zaleŜności od jego wielkości, jest określona liczba policjantów 
wyspecjalizowanych w zwalczaniu tego rodzaju przestępczości. Został połoŜony nacisk na 
zwalczanie handlarzy narkotyków, wytwórców oraz dystrybutorów. Zatrzymanie osób 
posiadających narkotyki (jedną lub dwie działki), tj. ofiar przestępstw narkotykowych, jest dla 
policjantów niesatysfakcjonujące. Efekt wspomnianych działań przekłada się na osiągane 
wyniki tzn.: w 2007r. na terenie województwa udało się zabezpieczyć niewiele ponad 1,5 kg 
marihuany i około 1700 gr amfetaminy, zaś juŜ w 2008r.- odpowiednio- prawie 25 kg  
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i 4000gr.  Statystyki za pierwsze półrocze br. są jeszcze wyŜsze. Niestety Komendant 
Wojewódzki Świętokrzyskiej Policji poinformował, iŜ problem ten spotyka się z negacją. 
Przejawia się to w podejściu do problematyki narkomanii (częsta opinia, z którą się spotyka 
brzmi: ,,w moim powiecie, gminie ten problem nie występuje”). Podobnie rzecz się ma ze 
szkołami. Dyrektorzy chcąc promować swoje placówki mówią, Ŝe są wolne od narkotyków. 
Nie ma szkół wolnych od tego problemu. Rzeczą waŜną jest świadomość problemu 
narkotykowego. Tylko praca operacyjna policjantów pozwala na ujawnianie tego typu 
przestępczości, gdyŜ jest to przestępczość specyficzna (nie jest zgłaszana kaŜdego dnia). 
Komendant Wojewódzki Świętokrzyskiej Policji wyraził gotowość głębszego zaangaŜowania 
się świętokrzyskiej policji w program realizowany na terenie województwa. Zdaniem pana 
Mirosława Schosslera, rola przypisana policji ogranicza się wyłącznie do dostarczania 
informacji. Według niego naleŜy szerzej realizować profilaktykę. Brak czasu oraz niewiedza 
powodują, iŜ- często- zbyt późno spotykamy się z ofiarami przestępstw. Koszty leczenia  
i przywrócenia tych ludzi do normalnego funkcjonowania są bardzo wysokie. Przykłady ze 
statystyk policyjnych zostały przytoczone w celu uzmysłowienia problemu występującego  
w województwie. Koszty przywracania ludzi do Ŝycia w społeczeństwie są niewspółmiernie 
większe niŜ zastosowanie profilaktyki. Doświadczenie policyjne pozwala stwierdzić, 
Ŝe przestępczość narkotykowa pociąga za sobą szereg innych przestępstw. Dilerzy są 
bezwzględni. Pierwszą, drugą działkę przekazują za niewielkie pieniądze, ale juŜ za kolejne 
nabywcy muszą ,,słono” płacić i- z powodu uzaleŜnienia- kupować. Dlatego młodzi ludzie 
dokonują kradzieŜy i rozbojów. Wchodzą na drogę przestępstwa, z której najczęściej nie ma 
juŜ odwrotu. WaŜne jest zatem mówienie o problemie. Wspólne działania  pozwolą na 
zdiagnozowanie skali problemu, likwidację ośrodków, gdzie kwitnie dystrybucja. Kończąc 
wystąpienie, Komendant Wojewódzki Świętokrzyskiej Policji, zadeklarował chęć 
współdziałania z Sejmikiem w tej kwestii.      
 
Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu 
z działań podjętych w 2008r. w ramach Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2006-2010. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/477/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 18 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
Ad 23. 
Radni otrzymali projekt uchwały, wraz z opinią Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w Kielcach, 
w sprawie zaliczenia Gminy Pawłów do III okręgu podatkowego (załącznik nr 84). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
 
Następnie głos zabrał radny Józef Kwiecień przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, który poinformował, iŜ w 2000r. podjęta 
została uchwała (wówczas jeszcze) Wojewódzkiej Rady Narodowej, lecz- ze względu na 
niedopełnienie obowiązku ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kieleckiego- 
nie weszła w Ŝycie. Następnie przekazał informację o pozytywnym zaopiniowaniu  ww. 
projektu przez Komisję (Opinia Nr 39/09 stanowi załącznik nr 85). 
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Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia Gminy 
Pawłów do III okręgu podatkowego. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto 
jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/478/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj.17 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

Ad 24. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Chmielnik 
z przeznaczeniem na wsparcie inicjatyw lokalnych Sołectwa Zrecze Chałupczańskie 
(załącznik nr 87). 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
 
Następnie głos zabrał radny Bogusław Moskal zastępca przewodniczącego Komisji 
BudŜetu i Finansów, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu  ww. projektu przez 
Komisję (Opinia Nr 251/09 stanowi załącznik nr 88). 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Chmielnik z przeznaczeniem na wsparcie inicjatyw 
lokalnych Sołectwa Zrecze Chałupczańskie. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem 
uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/479/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie -tj. 19 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

Ad 25. 
Radni otrzymali projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXII/376/05 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 7 listopada 2005r. w sprawie przyjęcia 
harmonogramu opracowania aktualizacji Regionalnego Programu Restrukturyzacji Zakładów 
Opieki Zdrowotnej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2006 – 2013 (załącznik nr 90). 

Przewodniczący obrad udzielił głosu Markowi  Gosowi członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść,  
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 
 
Następnie głos zabrał radny Marek Bogusławski przewodniczący Komisji Zdrowia , 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, który  poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu (Opinia Nr 68 stanowi załącznik nr 91). 

Głosów w dyskusji nie było. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXXII/376/05 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 7 listopada 2005r. w sprawie 
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przyjęcia harmonogramu opracowania aktualizacji Regionalnego Programu Restrukturyzacji 
Zakładów Opieki Zdrowotnej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2006 – 2013. Zapytał,  
kto z  radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/480/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 18 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, iŜ- w związku z wyjazdem słuŜbowym- pan Lech 
Janiszewski, członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego, zwrócił się z prośbą  
o rozpatrzenie  punktu 27 przed punktem 26 i na podstawie  par. 73 Statutu skorzystał 
z uprawnienia dokonywania zmian w kolejności realizacji poszczególnych punktów porządku 
obrad.   
   
Ad 27. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Zarządu Województwa do 
przystąpienia do porozumienia ws koordynacji współpracy przedstawicielstw województw: 
lubelskiego, podlaskiego, podkarpackiego, świętokrzyskiego i warmińsko - mazurskiego  
w Brukseli pod nazwą Dom Polski Wschodniej w Brukseli (załącznik nr 93).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Lechowi Janiszewskiemu członkowi Zarządu  
Województwa Świętokrzyskiego, który przedstawił ww. projekt, omówił jego treść, 
a następnie wniósł o podjęcie przez Sejmik. 

Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Krzysztofowi Dziekanowi zastępcy 
przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, który 
przekazał informację o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu (Opinia Nr 64/09 stanowi 
załącznik nr 94).   

Przed otwarciem dyskusji, w tym punkcie, przewodniczący obrad zakomunikował, iŜ- wraz  
z przewodniczącym Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego- uczestniczył w IX Forum 
Przewodniczących Sejmików Województw RP w  Mrągowie. Na wspomnianym spotkaniu 
pan Jacek Protas Marszałek Województwa Warmińsko- Mazurskiego (upowaŜniony,  
w imieniu pięciu województw, do pilotowania sprawy lokum) poinformował o aktualnym 
stanie rzeczy. Zgodnie z zapewnieniami pana Marszałka Protasa wszystkie działania 
przebiegają według planu. W przyszłej siedzibie przedstawicielstw trwają obecnie prace 
remontowe. Budynek posiada trzy kondygnacje. Na parterze znajdować się będzie sekretariat. 
Pozostałe lokale zostaną rozlosowane pomiędzy poszczególne województwa, co pozwoli 
uniknąć nieporozumień. Z informacji, przekazanych przez Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego  wynika, iŜ inicjatywa wspólnego działania przedstawicielstw budzi 
podziw i uznanie.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego Tadeusz Kowalczyk 
poinformował, iŜ- zgodnie z sugestiami pozostałych czterech województw- jest prośba, by 
Sejmiki podjęły uchwały jeszcze przed wakacjami. W Busku- Zdroju, około miesiąca temu, 
miało miejsce spotkanie pięciu województw, na którym poruszona została kwestia nazwy 
inicjatywy. Niestety nie udało się nikomu zaproponować innego, lepszego określenia. Nazwa 
,,Dom Polski Wschodniej” konotuje określone treści. Następnie wyraził nadzieję, 
iŜ województwa, przystępujące do porozumienia, zdołają zawrzeć konsensus w kwestii 
podziału lokali. Idea przedsięwzięcia jest niezaprzeczalnie słuszna. 
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Uzupełniając swą wcześniejszą wypowiedź przewodniczący obrad zakomunikował, 
iŜ październik br. jest realnym terminem otworzenia Domu Polski Wschodniej w Brukseli. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia 
Zarządu Województwa do przystąpienia do porozumienia ws koordynacji współpracy 
przedstawicielstw województw: lubelskiego, podlaskiego, podkarpackiego, świętokrzyskiego 
i warmińsko- mazurskiego w Brukseli pod nazwą Dom Polski Wschodniej w Brukseli. 
Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/481/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 20 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

Ad 26. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie informacji Państwowego Wojewódzkiego 
Inspektora Sanitarnego w Kielcach o stanie bezpieczeństwa sanitarnego województwa  
w 2008r. (załącznik nr 96) wraz z informacją Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej w Kielcach pn. ,,Stan sanitarny województwa świętokrzyskiego 2008” 
(załącznik nr 96a). 

Za zgodą przewodniczącego obrad głos zabrała ElŜbieta Socha- Stolarska, Państwowy 
Wojewódzki Inspektor Sanitarny, która przedstawiła informację o ,,Stanie sanitarnym 
województwa świętokrzyskiego 2008”.  

Następnie głos zabrał radny Marek Bogusławski przewodniczący Komisji Zdrowia, 
Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
ww. projektu (Opinia Nr 65 stanowi załącznik nr 97). 

W dyskusji głos zabrała: 

radna Barbara Duda, która- korzystając z obecności Państwowego Wojewódzkiego 
Inspektora Sanitarnego- poruszyła problem lokalny, z terenu gminy Końskie, którego źródłem 
jest kilka odlewni, oczyszczalnia ścieków oraz mleczarnia. Niestety wspomniane zakłady 
zlokalizowane są na terenie miasta, co stanowi ogromne obciąŜenie dla pobliskich 
mieszkańców, gdyŜ w sposób dotkliwy zanieczyszczają powietrze. Interwencje w ww. 
sprawie nie odnoszą poŜądanych rezultatów.  

Zdaniem radnej większość podmiotów gospodarczych z terenu gminy nie posiada 
udokumentowanych miejsc składowania odpadów. W opinii pani Barbary Dudy podobnie 
rzecz się ma w innych miastach.  

W dalszej kolejności głos zabrała pani ElŜbieta Socha- Stolarska, która odnosząc się do 
wypowiedzi przedmówczyni stwierdziła, iŜ zagadnienia przez nią poruszone naleŜą do 
zakresu działania Państwowej Inspekcji Ochrony Środowiska, nie zaś Państwowej Inspekcji 
Sanitarnej.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały rozpatrzenia informacji 
Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w  Kielcach o stanie bezpieczeństwa 
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sanitarnego województwa w 2008r. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto 
jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/482/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 17 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 
 
Ad 28. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/36/2006 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego (załącznik nr 99). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Markowi Bogusławskiemu 
przewodniczącemu Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny, który 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu wspomnianego projektu (Opinia Nr 70/09 
stanowi załącznik nr 100).  

Następnie przewodniczący obrad przypomniał, iŜ projekt uchwały dotyczy zmian w treści  
uchwały: 

-polegających na zastąpieniu w § 1 wyrazów: ,,Leszek Bugaj” wyrazami ,,Andrzej 
Błajszczak”. 

-§ 2 otrzymuje następujące brzmienie: ,,Stwierdza się, Ŝe wobec zmiany nazwy ,,Wojewódzki 
Specjalistyczny ZOZ Gruźlicy i Chorób Płuc w Kielcach z siedzibą w Chęcinach ul. 
Czerwona Góra” na ,,Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Św. Rafała w Czerwonej 
Górze” zmiana, o której mowa w § 1 dotyczy Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. 
Św. Rafała w Czerwonej Górze”.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr II/36/06 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał,  kto z radnych  jest za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/483/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 19 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

Ad 29. 
Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmian w składach komisji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego (załącznik nr 102). 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały wraz ze zmianami. 

Poinformował, iŜ w § 1: 
-pkt. 1 otrzymał następujące brzmienie: w § 1 uchwały Nr II/20/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 15 grudnia 2006r. w sprawie składu osobowego Komisji Strategii 
Rozwoju, Promocji Współpracy z Zagranicą wykreśla się w pkt.2 wyrazy: ,,Leszek Bugaj”  
i w to miejsce wpisuje się wyrazy: ,Józef Kwiecień”; 
 
-pkt. 2  otrzymał następujące brzmienie: w § 1 uchwały Nr II/24/06 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 15 grudnia 2006r. w sprawie składu osobowego Komisji Rolnictwa, 
Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska wykreśla się w pkt. 5 wyrazy: ,,Leszek Bugaj”  
i w to miejsce wpisuje się wyrazy: ,,Andrzej Błajszczak”; 
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-pkt. 3 otrzymał następujące brzmienie: w § 1 uchwały Nr II/21/06 z dnia 15 grudnia 2006r.  
w sprawie składu osobowego Komisji BudŜetu i Finansów wykreśla się w pkt. 4 wyrazy: 
,,Leszek Bugaj” i w to miejsce wpisuje się wyrazy ,,Andrzej Błajszczak”. 

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
w składach komisji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał,  kto z radnych  jest za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/484/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 19 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 

Ad 30 1. i 2. 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie przyjęcia wyników kontroli przeprowadzonej  
przez Komisję  Rewizyjną: 
-w Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze (załącznik nr 104) 
-w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach (załącznik nr 105). 
 
Ad 30.1. 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Józefowi Grabowskiemu zastępcy 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, który przedstawił wyniki kontroli przeprowadzonej w 
Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze. Poinformował, Ŝe Komisja 
Rewizyjna rozpatrzyła wyniki kontroli i wnioskuje do Sejmiku o ich przyjęcie (Protokół 
Kontroli Nr 32/09 wraz z Uchwałą Nr 36/09 Komisji Rewizyjnej stanowią załącznik nr 106).    

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący przyjęcia 
wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Świętokrzyskim Centrum 
Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto 
jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXVIII/485/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 19 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 

Ad 30.2. 
Przewodniczący obrad udzielił głosu radnemu Bogusławowi Moskalowi 
przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który przedstawił wyniki kontroli 
przeprowadzonej w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach. 
Poinformował, Ŝe Komisja Rewizyjna rozpatrzyła wyniki kontroli i wnioskuje do Sejmiku 
o ich przyjęcie (Protokół Kontroli Nr 31/09 wraz z Uchwałą Nr 35/09 Komisji Rewizyjnej  
stanowią załącznik nr 108).    
 
Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący przyjęcia 
wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Świętokrzyskim Zarządzie 
Dróg Wojewódzkich w Kielcach. Zapytał,  kto z radnych  jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXVIII/486/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik jednogłośnie- tj. 19 
głosami ,,za”- i stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

Ad 31. 
W punkcie tym radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
 
Ad 32. 
Tadeusz Kowalczyk, przewodniczący Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 
podziękował radnym za aktywność oraz zasadniczy stosunek do obowiązków, skutkujący 
podjęciem duŜej liczby uchwał w tak krótkim czasie.  
    
Przewodniczący obrad- Józef śurek- podziękował wszystkim zebranym za dyscyplinę 
i porządek panujący na sali, a następnie zamknął obrady XXVIII sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. 

  
 
   Sekretarze obrad 

 
Radny Bogusław Moskal  ………………                         Radny Andrzej Nowak…............. 
 

 
          Przewodniczący obrad 

 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku     Przewodniczący Sejmiku 
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